
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 52. posiedzeniu Senatu 

w dniu 10 kwietnia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra Skarbu Państwa Włodzimierza Karpińskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 
W ostatnim czasie dużo mówi się o stanie polskiej armii, jak również o przemyśle zbrojeniowym, który tę 

armię musi zaopatrzyć. Już jakiś czas temu Ministerstwo Skarbu Państwa wraz z Ministerstwem Obrony Na-
rodowej zapowiedziało konsolidację polskich przedsiębiorstw zbrojeniowych. Jej celem ma być zwiększenie 
szans polskich firm w staraniach o duże kontrakty dla polskiej armii. Zgodnie z rządową koncepcją w skład 

Polskiej Grupy Zbrojeniowej mają wejść Huta Stalowa Wola, jedenaście przedsiębiorstw remontowo-
produkcyjnych podległych Ministerstwu Obrony Narodowej, spółki skupione w Polskim Holdingu Obron-
nym oraz Centrum Techniki Morskiej. Mimo tych zapowiedzi termin konsolidacji jest ciągle przekładany. 

Kontrowersje budzi także rola Agencji Rozwoju Przemysłu w całym procesie konsolidacji. W stanowisku 
Społecznego Zespołu do spraw Monitorowania Konsolidacji Polskiego Przemysłu Obronnego, skupiającego 
przedstawicieli Stoczni Marynarki Wojennej i zakładów produkcyjno-remontowych, czytamy, że „powierze-
nie zadania budowy Polskiej Grupy Zbrojeniowej ARP nie rokuje dobrze, biorąc pod uwagę, iż agencja ta nie 

poradziła sobie z konsolidacją przemysłu stoczniowego i przyczyniła się do utraty potencjału polskiego 

przemysłu”. 
Decyzje rządu powinny mieć na celu wzmocnienie konkurencyjności „zbrojeniówki”. Na odwlekaniu 

konsolidacji tracą zaś przede wszystkim polskie przedsiębiorstwa, które ciągle przegrywają konkurencję z 

zagranicznymi podmiotami. 
W związku z tym chciałbym zapytać Pana Ministra o następujące kwestie. 
1. W jaki inny sposób polski rząd wspiera i zamierza wspierać nasz przemysł zbrojeniowy? 
2. Większości sprzętu, który zamierza kupić polska armia, nie znajdziemy obecnie w ofercie polskich 

firm. W jaki zatem sposób polska armia zamierza współpracować z polskim przemysłem zbrojeniowym, aby 
to się zmieniło? 

3. Jakie działania zamierzają podjąć Skarb Państwa i Ministerstwo Obrony Narodowej, aby konsolidacja 

nie zakończyła się tak jak poprzedni program, obowiązujący w latach 2007–2012, który zakładał skupienie 
wszystkich państwowych zakładów zbrojeniowych w Grupie Bumar? 

4. Czy są szanse, aby ważny dla nas projekt „Wisła” był realizowany przez polski przemysł zbrojeniowy? 

Z poważaniem 
Jarosław Obremski 

 




